

HOUSING ALLOWANCE PAYMENTS TO START ... FINALLY !

VERY WELCOME SWEETENER FOR MOST ...

Luxembourg, 25th June 2025

FR

'Happy to be here in Luxembourg' or 'Happy to call Luxembourg our home' ... The messages the EU institutions typically exchange for the Grand Duke's birthday celebrations on 23 June are certainly nice, but they are also politically charged: Luxembourg wants us here, but we pay the high housing bill, OK!

A very welcome sweetener for most ...To address the challenges posed by Luxembourg's high housing costs and to enhance the site's appeal as a place of employment, **without yet a correction coefficient for Luxembourg**, the Commission has introduced a housing allowance for certain staff categories.

The welcome sweetener to new recruits applies to officials, temporary agents and contract agents in active employment whose basic salary is below grade AD/AST 5, step 5, and who both reside and work in

Luxembourg. The allowance goes from EUR 500 for the lowest grades to EUR 352 to the highest (352 for Luxembourg is easy to re-call 😊).

Married staff or those in a recognized partnership qualify only if their spouse or partner's gross income is below the basic salary of AST 3, step 2, adjusted for the country of employment, unless they have dependent children. Where both partners are eligible, only the one with the lower salary may receive the allowance.

The payment is limited to a maximum of four years, whether consecutive or not, and is non-renewable. (Any similar housing allowance previously received from another EU body in Luxembourg will count towards this limit.) Part-time staff are entitled to the full amount!

The decision took effect on 1 January 2025, **with payments due to start in July 2025**. (Fingers crossed for our colleagues in PMO.) The allowance is granted independently of any national housing subsidies; welcome news! The allowance is granted automatically; no need to apply for it.

... but not for all, and perhaps not forever!

Very conscious of the problems Luxembourg is facing, **TAO** welcomes the measure, which will help the lives of many. However, we are concerned about certain choices. For example, you lose the allowance if you receive an invalidity allowance or are on 100% parental leave.

We are also worried about its fragility in terms of budget: the scheme will be reviewed annually, considering both available budget and staff needs, with possible adjustments being made annually.

We can understand too that colleagues living outside Luxembourg may feel somewhat forgotten by the measure.

Do you live in Luxembourg and are you eligible for the allowance? If you have any issues, such as delayed or erroneous payments, let **TAO** know about it. Have you got any suggestions on how this allowance could be improved? Let **TAO** know about it!

Need advice or help?

Your **TAO** team



LE VERSEMENT DE L'ALLOCATION LOGEMENT VA DÉBUTER... ENFIN !

UNE MESURE BIENVENUE POUR LA PLUPART...

Luxembourg, le 25 juin 2025

EN

« Heureux d'être ici au Luxembourg » ou « Heureux d'appeler le Luxembourg notre chez-nous »...

Les messages que les institutions européennes échangent traditionnellement à l'occasion de la fête nationale luxembourgeoise, le 23 juin, sont certes agréables, mais ils sont aussi politiquement chargés : le Luxembourg souhaite notre présence, mais c'est nous qui payons la facture salée du logement, d'accord !

Une mesure bienvenue pour la plupart...

Afin de répondre aux défis posés par le coût élevé du logement au Luxembourg et de renforcer l'attractivité du site en tant que lieu d'emploi – **en l'absence, pour l'instant, d'un coefficient de correction pour le**

Luxembourg – la Commission a introduit une allocation logement pour certaines catégories de personnel.

Cette allocation s'adresse aux nouveaux recrutés : fonctionnaires, agents temporaires et agents contractuels en activité, dont le traitement de base est inférieur au grade AD/AST 5, échelon 5, et qui résident et travaillent au Luxembourg. L'allocation varie de **500 EUR pour les grades les plus bas à 352 EUR pour les plus élevés** (352 pour le Luxembourg, c'est facile à retenir 😊).

Les agents mariés ou en partenariat reconnu n'y ont droit que si le revenu brut de leur conjoint ou partenaire est inférieur au traitement de base d'un **AST 3, échelon 2**, ajusté selon le pays d'emploi, sauf s'ils ont des enfants à charge. Si les deux partenaires sont éligibles, seule la personne ayant le salaire le plus bas peut percevoir l'allocation.

Le versement est limité à **quatre années maximum**, consécutives ou non, et **non renouvelable**. (Toute allocation logement similaire déjà reçue d'un autre organisme de l'UE au Luxembourg sera comptabilisée dans cette limite.) Les **agents à temps partiel y ont droit intégralement** !

La décision est entrée en vigueur **le 1er janvier 2025**, avec les premiers paiements attendus en **juillet 2025**. (On croise les doigts pour nos collègues du PMO). L'allocation est **indépendante de toute subvention nationale au logement** – une bonne nouvelle ! Elle est attribuée **automatiquement**, sans qu'il soit nécessaire d'en faire la demande.

... mais pas pour tous, et peut-être pas pour toujours !

TAO, conscient des difficultés rencontrées au Luxembourg, **salue cette mesure**, qui améliorera la vie de nombreuses personnes. Toutefois, certaines décisions nous préoccupent.

Par exemple, **vous perdez l'allocation si vous percevez une allocation d'invalidité ou si vous êtes en congé parental à 100 %**.

Nous nous interrogeons également sur la **fragilité budgétaire** du dispositif : celui-ci sera **réexaminé chaque**

année, en fonction du **budget disponible** et des **besoins du personnel**, avec des ajustements possibles.

Nous comprenons aussi que **les collègues vivant hors du Luxembourg** puissent se sentir quelque peu **oubliés** par cette mesure.

Vous vivez au Luxembourg et vous pensez être éligible à l'allocation ?

Si vous avez des problèmes (retards, erreurs de paiement...), **faites-le savoir à TAO**.
Vous avez des idées pour améliorer cette allocation ? **TAO est à votre écoute !**

Besoin d'un conseil ou d'une aide ?

Votre équipe **TAO**



Join TAO to reinforce the staff's action and to be informed on your rights!

TAO -The Independents

European Commission

Rue Joseph II, 70 – 1049 Bruxelles

+32 2 296 25 89 // rep-pers-tao@ec.europa.eu

 tao-afi.eu



You receive this email because you are an official or agent of the European Commission and therefore listed in its formal directory.

TAO-The Independents is an official EC staff association. [Here](#) to unsubscribe. [Here](#) to view our Policy statement.